
Lekcia: Ž 139, 1-10                                                                                         Kázeň: 1Jn 3, 13-24

Bratia a sestry,
keby sa vás niekto opýtal, ako by ste opísali lásku, čo by ste odpovedali? Možno viacerí

by sme mali s odpoveďou problém, pretože je to veľmi všeobecná otázka. Je všeobecná preto,
lebo slovo láska je veľmi široký pojem. Poznáme rôzne druhy a podoby lásky. 

V slovenčine rozlišujeme medzi slovesami „mať rád“ a „milovať“. Pôvodný grécky jazyk
Nového zákona je v tomto ohľade ešte bohatší a pre lásku pozná viacero slov. Jedným z nich je
slovo agapé. Nový zákon ho jasne uprednostňuje. Agapé je nesebecká láska, ktorá sa obetuje za
druhého. Je to láska, ktorou Boh miluje celý svet. 

V dnešnom texte je toto slovo (agapé) v rôznych tvaroch použité až 7x. Iba 11 veršov, a
pritom až 7x sa tam píše o láske. Vďaka Bohu poznáme, čo je podstatou lásky. Božie slovo nám
hovorí, čo je to láska. Podľa toho sme poznali lásku, že položil za nás On dušu; (16. v.) Božiu
lásku  vidíme  na  tom,  že  sa  Pán  Ježiš  za  nás  obetoval.  Celé  kresťanstvo  stojí  na  Ježišovi
ukrižovanom a vzkriesenom. Už prví Ježišovi nasledovníci sa po Ježišovom nanebovstúpení
rozišli do všetkých strán, aby hovorili o tom, čo Ježiš vykonal. Apoštol Pavol chodil z mesta do
mesta a hovoril o Ježišovi, ktorý išiel na kríž. Ježiš sa z lásky obetoval za naše viny. Boh nielen
hovorí, že miluje svet. V Liste do Ríma je napísané: Ale Boh dokazuje svoju lásku k nám tým,
že Kristus umrel za nás, keď sme boli ešte hriešni. (5, 8) Keby Kristus nepoložil svoj život za
naše životy, nepoznali by sme Božiu lásku.

Na Ježišovi príbehu spoznávame, čo je to láska. Nie je to krátkodobý cit. Nie je to niečo,
čo máme prirodzene  v sebe, ale je potrebné sa o lásku usilovať. Skutočná láska sa prejavuje.
Skutočnú lásku potvrdzujú činy. Keďže sa Ježiš obetoval za nás, máme sa aj my obetovať za
bratov. 

Obetovať sa za druhého je najväčší prejav lásky. Už Pán Ježiš povedal:  Nikto nemôže
väčšmi milovať, ako keď život položí za svojich priateľov. (Jn 15, 13) Sám Pán Ježiš pritom išiel
ešte ďalej, pretože položil svoj život aj za svojich nepriateľov. Položil život za hriech sveta.
Ježiš prikázal, aby sme milovali aj svojich nepriateľov. Avšak nielen iných takto napomínal. Na
kríži zomieral za všetkých ľudí. Obetoval sa za každého! Aj za toho, kto si to váži a snaží sa
nasledovať Ho, ale aj za toho, kto v Neho neverí a Jeho obeť znevažuje. Vďaka Ježišovi vieme,
čo je to láska.  Keď to vieme, máme to aj  uplatňovať.  Nemilujme slovom ani jazykom, ale
skutkom a opravdivo. (18. v.) Podstatou lásky nie sú slová, ale skutky. 

Je veľmi ľahké o kresťanskej láske hovoriť. Je veľmi ľahké o nej písať a kázať. Keď však
láska bude medzi kresťanmi spočívať len v slovách, potom to nie je láska, ku ktorej nás vyzýva
Božie slovo. Kresťanská láska, ktorú od nás žiada Boh, má byť viditeľná na tom, ako sa voči
sebe správame v bežných, každodenných, situáciách. Ján vo svojej epištole uvádza jednoduchý
príklad, ako kresťanská láska vyzerať nemá.  Ale ak má niekto pozemský majetok a vidí brata
trpieť núdzu, a zavrie si pred ním srdce, ako môže byť v ňom Božia láska? Pozor, to nie je
kritika bohatých! Je to kritika toho, keď je človek slepý voči potrebám blížnych. Sme rozdielni
a to sa netýka len našich pováh, ale tú rozdielnosť vidno aj navonok. 
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Niekto má väčší hmotný majetok než iný. Niekto je bohatší a niekto zase chudobnejší.
Môže  sa  to  počas  života  meniť,  ale  bude  tomu  tak  kým  je  svet  svetom.  Na  svete  je
nespravodlivosť. Pokusy urobiť raj na zemi, kde budeme mať všetci rovnako, zlyhali.  Stále
bude niekto, kto potrebuje pomoc.  

Autor epištoly nenapísal, že je zlé, keď má veriaci veľký majetok. Nenapísal, že kresťan
by mal žiť v chudobe a všetky peniaze len tak rozdávať. Nie je problém, keď človek má, ale
problém vzniká vtedy, keď to, čo má, pôsobí ako múr, aby nevidel potreby iných. Paradoxne sa
takto môže správať aj človek, ktorý nie je veľmi bohatý, ale povie si, že sám nemá veľa, tak čo
by ešte dával niekomu inému. Niekedy môže dať viac ten, kto dá menej. Raz sa stalo, že Ježiš
videl, ako ľudia platili oferu. Bohatí dávali veľké sumy. Jedna chudobná vdova dala iba dva
haliere. Pán Ježiš povedal, že dala najviac, pretože dala všetko, čo mala. Nie je dôležité, koľko
máme, ale to, ako s tým naložíme. Keď môžeme inému pomôcť a neurobíme to, nie je v nás
láska Božia. Aj v Jakubovej epištole je napísané, že kto vie dobre robiť a nerobí, má hriech.

Boh koná, a tak vidíme Jeho lásku. Kresťanská láska má byť viditeľná na skutkoch. Pán
Ježiš na to poukázal aj v podobenstve o dvoch synoch. Jeden otec mal dvoch synov. Prvému
povedal, aby išiel pracovať na vinicu. Ten prisľúbil, že pôjde, ale nakoniec nešiel. Aj druhému
synovi otec prikázal, aby išiel pracovať na vinicu. Druhý syn hneď odpovedal, že sa mu nechce,
ale neskôr to oľutoval a urobil, ako mu otec prikázal. Ježiš sa nakoniec pýta: Kto z tých dvoch
splnil otcovu vôľu? (Mt 21, 31) Odpoveď je jasná. Pri plnení Božej vôle nie je dôležité, či jej
pritakávame, ale či sa ju nakoniec rozhodneme splniť. Božie prikázanie je, aby sme mali medzi
sebou láskou. 

A toto je Jeho prikázanie: aby sme verili v meno Jeho Syna Ježiša Krista a milovali sa,
ako nám prikázal. (23. v.) Je to iba jedno prikázanie a zneje jednoducho, ale konať podľa neho
nie je vôbec ľahké. Viera nemôže byť oddelená od lásky. Ak veríme v Ježiša Krista, máme
nasledovať  Jeho  prikázanie  bratskej  lásky.  Viera  v  Ježiša  mení  naše  zmýšľanie.  Nedá  sa
spoliehať  na  Božiu  lásku,  a  pritom  nenávidieť  brata  alebo  nepomáhať  núdznemu.  Vďaka
Ježišovi sme zachránení, ale Jeho záchranu si nevážime, keď nepočúvame Jeho slovo. 

V Jánovom evanjeliu je napísané, že kto počúva Ježišovo slovo a verí v Toho, ktorý Ho
poslal, nejde na súd, ale prešiel zo smrti do života. (5, 24) No a v dnešnom úseku z epištoly je
napísané: Kto nemiluje, zostáva v smrti. (14. v.) Ježiš povedal, že ak neodpustíme tomu, kto nás
prosí o odpustenie, ani nám neodpustí náš nebeský Otec. Platí to aj o láske – ak sa nebudeme
snažiť žiť v láske, ako potom budeme mať tú odvahu spoliehať sa na Božiu lásku!? Boh nás
miluje takých, akí sme. On vie, že v láske veľakrát zlyhávame. Keď sa však aj napriek našej
nedokonalosti nebudeme snažiť konať v láske, potom budeme pokrytcami, ktorí iba niečo od
Boha žiadajú, ale sami nie sú ochotní sa podľa toho zachovať. 

Bratia  a  sestry,  z  vďačnosti  za  Božiu  lásku,  ktorá  na svet  prišla  v  Ježišovi  Kristovi,
snažme sa o vzájomnú lásku. Nech je medzi nami viditeľná na našich skutkoch! Amen.

Vypočujme si slová vyslania, ako sú napísané v Evanjeliu podľa Matúša v 22. k.: 
„Milovať budeš blížneho ako seba samého.“
Milosť nášho Pána Ježiša Krista, láska Božia a účastenstvo Ducha svätého so všetkými vami.
Amen.
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